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Referat af Frivilligrådsmøde 13. november 

 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden og referat 

 
Frivilligrådet godkender mødets dagsorden og referatet fra frivilligråds-

mødet den 14. august. 

 

Sara ønsker at tilføje et punkt til dagsordenen, nemlig drøftelse af Soci-

alkompas. Sekretariatet tilføjer desuden drøftelse af datoer for rådsmø-

derne næste år til dagsordenen.  

 

Ad 2) Orientering og godkendelser 
 

Pernille S. informerer rådet om de nylige udskiftninger i rådet, og om 

tiltrædelsen af Helle Hende Stærmose. Det informeres desuden at Nabo 

Østerbro og Linie 14 har trukket sig fra rådet som følge af kapacitetsud-

fordringer.  

Sekretariatet informerer om den kommende partnerskabsstrategi i So-

cialforvaltningen, som tager udgangspunkt i Frivilligrådets foretræde 

for Socialborgmesteren i september. Strategien har til formål at udvide 

mulighederne for samarbejde med civilsamfundet og erhvervslivet. 

Strategiens præcise indhold er endnu ikke fastlagt, men der vil foregå 

en åben høring 

13. november 2024 
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Sekretariatet informerer rådet om at Bedre Psykiatri og Headspace vil 

blive inviteret ved genkonstitueringen af rådet.  

Rådet genkonstitueres den 6. februar og den kommende funktionsperi-

ode vil være på fem år, frem for fire, for at tilpasse perioden til Socialud-

valget.  

Sekretariatet informerer desuden rådet om at årets restbudget er på 

80.000 kr. Sekretariatet informerer om størrelsen på det kommende op-

lag af Gadens folk. Rådet drøfter hvorvidt restbudgettet skal anvendes 

på at øge dette oplæg, og hvorvidt der også kan anvendes en del af 

budgettet for 2025 til at dække dette. Rådet vedtager at afsætte 120.000 

kr. til optryk af Informationshåndbogen, hvilket udgøres af restbudget-

tet fra 2024 samt en del af budget 2025.  

Budgetseminaret i august drøftes kort. Frivilligrådet havde til seminaret 

bl.a. fokus på bevillingsudløbene og på brobygning. Rådet drøfter de 

generelle linjer for næste budgetseminar, og Sara foreslår at rådet an-

lægger en mere tematisk og bred tilgang for at skabe de bedste ram-

mer for civilsamfundet., frem for at udpege enkelte udløb. Rådet aftaler 

at tilføje dette på dagsordenen evt. på mødet den 6. februar.  

Pernille A. tilføjer at der mangler et overblik over målgrupper og bru-

gernes lokalitet. Det er denne mangel som fører til konkrete nedslag 

frem for bred tilgang.  

Rådet aftaler desuden at drøfte anbefalinger til forbedret samarbejde på 

opfordring af socialborgmester, på mødet den 6. februar.  

 

Ad 3) Opfølgning på møde med Sundheds og Omsorgsforvaltningen 

 

Frivilligrådet har afholdt endnu et møde med repræsentanter fra Sund-

heds og Omsorgsforvaltningen den 12. november. Forpersonskabet 

fremlægger kort mødets hovedpunkter og rådet drøfter eventuelle 

handlinger.  

 
Rådet drøfter et eventuelt § 17 stk. 4. udvalg på tværs af borgere, politi-

kere og fagfolk. Et sådant udvalg kunne arbejde med hvordan man sik-

rer tættere samarbejde mellem civilsamfund og kommune.  

Råder bakker op om forslaget og taler yderligere for at lade et udvalg fa-

cilitere tværgående. Rådet ønsker at mødes med SUF endnu en gang, 

for at drøfte samarbejdet yderligere, og for at aftale det fælles prisarran-

gement. Sara viderebringer desuden SUFs ønske om at rådet orienterer 

sig på Socialkompas.  

Sekretariatet foreslår at invitere SUF til det første møde i det nye år. 

Dette er også opportunt ift. tidspunkt for høring for partnerskabsstrate-

gien. Sekretariatet opfordrer til at Rådet forbereder et udkast, som inde-

holder rammer og ønsker til et fælles prisarrangement. 
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Ad 4) Omorganiseringen i SOF 

Forpersonskabet har afholdt et møde med Mikkel Boje vedrørende den 

kommende omstrukturering af Socialforvaltningen. Pernille S. og Sara 

deler mødets hovedpunkter med rådet. 

 

Pernille S. informerer om nedlæggelsen af borgercentrene samt intro-

duktionen af seks nye centre. Pernille informerer desuden om Din Soci-

ale Indgang og potentialet for civilsamfundets og Frivilligrådets samar-

bejde herpå. 

 

 

Ad 5) Frivilligrådets strategi genbesøges 

 

Rådet gennemgår sin strategi og taler om hvilke fokuspunkter og initia-

tiver der kunne være interessante at forfølge i den kommende funkti-

onsperiode. Rådsmedlemmerne har hver forberedt to punkter som en-

ten betyder noget for dem, eller hvor de ser at vi bør ændre retning i re-

lation til strategien.  

 

Ad 6) Nyt fra organisationerne 

 

Rådets medlemmer fortæller om de aktuelle begivenheder i organisati-

onerne. Pernille A foreslår at fortælle om Veluxfond-projektet på mødet 

den 6. februar.  

 

Ad 7) Afslutning og eventuelt 

 

Vibeke foreslår at Rådet årligt evaluerer og vender arbejdsgang og 

miljø. Rådet bakker op om denne ide.  

 

Pernille A. foreslår at Rådet udsender noget materiale op til kommunal-

valget. Dette kunne være nogle tal omkring frivillighed i København, 

som kan anvendes til at tale frivilligheden op. Dette kan desuden sendes 

til mindre organisationer, så de rustes til at tale frivillighedens sag og 

ikke blot kan trække på egne tal og erfaringer.  

 

 


